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Protokół nr 1/2024
z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
odbytego 22 maja 2024 r.

Posiedzenie Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
odbyło w sali obrad (pok. 229) Urzędu Miasta Kędzierzyn-Koźle przy ul. Grzegorza
Piramowicza 32.

W posiedzeniu uczestniczyli:
1) Krzysztof Wołynkiewicz – zastępca prezydenta ds. gospodarki przestrzennej

i inwestycyjno-remontowej;
2) Joanna Hariasz – skarbnik miasta;
3) Joanna Hencel – kierownik Wydziału Oświaty i Wychowania;
4) Teresa Głuszek – kierownik Biura Informacji i Promocji Miasta;
5) Beata Kaczyńska-Pogwizd – kierownik Wydziału Kultury, Sportu i Turystyki;
6) Jan Kwiczak – zastępca kierownika Wydziału Ochrony Środowiska

i Rolnictwa;
7) Katarzyna Mąka – dyrektor Zespołu Obsługi Oświaty i Wychowania;
8) Piotr Lisowski – pracownik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa;
9) Ireneusz Wiśniewski – przewodniczący rady.

Obecność członków komisji - według załączonej listy obecności, która stanowi
załącznik do niniejszego protokołu.

Ad 1.
Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.

Otwarcia posiedzenia o godz. 16:05 stwierdzenia prawomocności obrad i powitania
dokonał przewodniczący komisji Andrzej Kopacki. W chwili rozpoczęcia obrad
wszyscy radni byli obecni.
Przewodniczący komisji stwierdził, że zostało osiągnięte kworum oraz, że obrady
Komisji Edukacji, Kultury i Sportu są prawomocne.

Ad 2.
Wnioski do porządku obrad.
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Proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Wnioski do porządku obrad.
3. Wybór wiceprzewodniczącego komisji.
4. Opinia komisji do sprawozdania z wykonania budżetu miasta za rok 2023

w zakresie działania komisji.
5. Przybliżenie dziedzictwa przyrodniczo-kulturowego działki położonej na

terenie historycznego osiedla Koźle Port, przeznaczonej pod budowę bloków w
ramach Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej. (Wspomniana lokalizacja przy
ul. Jasnej wywołała bardzo duże poruszenie wśród mieszkańców nie tylko tej
części miasta z uwagi na potrzebę zachowania w Kędzierzynie-Koźlu jak
największej ilości terenów cennych przyrodniczo. Poza tym wspomniany teren
cechuje się walorami o charakterze historycznym. Stąd też decyzję w tym
względzie należy dokładnie przeanalizować i wyjaśnić narosłe w ostatnim
czasie wątpliwości).

6. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
7. Zakończenie obrad.

Przewodniczący komisji poinformował, iż nikt nie zgłasza wniosków do porządku
obrad i przeszedł do kolejnego punktu w porządku obrad.

Ad 3.
Wybór wiceprzewodniczącego komisji.

Przewodniczący obrad poprosił o zgłaszanie kandydatów.

Ewa Czubek zaproponowała Tomasza Kiela, który wyraził zgodę na stanowisko.

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń przewodniczący obrad poddał pod
głosowanie wniosek w sprawie zamknięcia listy kandydatur na wiceprzewodniczącego
komisji:

Wyniki głosowania
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (8)
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Agata Blachucik, Ewa Czubek, Marzanna Gądek-Radwanowska, Tomasz Kiel,
Andrzej Kopacki, Anna Kras, Jacek Król, Katarzyna Kukolka-Bogocz

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki poddał pod głosowanie wniosek w sprawie
kandydatury Tomasza Kiela na wiceprzewodniczącego komisji:

Wyniki głosowania
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (8)
Agata Blachucik, Ewa Czubek, Marzanna Gądek-Radwanowska, Tomasz Kiel,
Andrzej Kopacki, Anna Kras, Jacek Król, Katarzyna Kukolka-Bogocz

Komisja jednogłośnie pozytywnie (8 głosami „za”) przyjęła ww. wniosek.

Ad 4.
Opinia komisji do sprawozdania z wykonania budżetu miasta za rok 2023
w zakresie działania komisji.

Przewodniczący obrad Andrzej Kopacki otworzył dyskusję, jednakże w związku
z brakiem chętnych poddał pod głosowanie wykonanie budżetu miasta za rok 2023
w zakresie działania komisji:

Wyniki głosowania
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (7)
Agata Blachucik, Ewa Czubek, Marzanna Gądek-Radwanowska, Tomasz Kiel,
Andrzej Kopacki, Anna Kras, Katarzyna Kukolka-Bogocz
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Jacek Król

Komisja stosunkiem głosów: ,,za” - 7, „przeciw” - 0, „wstrzymujących się” - 1,
pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu miasta za rok 2023 w zakresie działania
komisji.

Ad 5.
Przybliżenie dziedzictwa przyrodniczo-kulturowego działki położonej na terenie
historycznego osiedla Koźle Port, przeznaczonej pod budowę bloków w ramach
Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej. (Wspomniana lokalizacja przy ul. Jasnej
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wywołała bardzo duże poruszenie wśród mieszkańców nie tylko tej części miasta
z uwagi na potrzebę zachowania w Kędzierzynie-Koźlu jak największej ilości
terenów cennych przyrodniczo. Poza tym wspomniany teren cechuje się walorami
o charakterze historycznym. Stąd też decyzję w tym względzie należy dokładnie
przeanalizować i wyjaśnić narosłe w ostatnim czasie wątpliwości).

Przewodniczący komisji poinformował, iż teren na którym planuje się budowę bloków
SIM jest cenny przyrodniczo, ponieważ znajduje się na nim ponad 300 drzew. Zapytał,
jakie włodarze miasta mają plany wobec tej działki.

Zastępca prezydenta Krzysztof Wołynkiewicz wyjaśnił, że inwestycja ma na celu
wybudowanie 228 lokali, więc jest to duża przedsięwzięcie. Zgodnie
z postanowieniem pani prezydent trzeba przeprowadzić inwentaryzację przyrodniczą
terenu.

Jacek Król zapytał, czy kto jest właścicielem działek na których znajduje się ponad
300 drzew.

Zastępca prezydenta odpowiedział, że zarządcą działek jest Krajowy Ośrodek
Wsparcia Rolnictwa.

Jacek Król ma nadzieję, że władze miasta zrobią wszystko, aby nie doszło do wycinek,
ponieważ wiele mieszkańców zgłosiło już sprzeciw. Zaproponował członkom komisji
złożenie wniosku o rozpoczęcie prac związanych z ustanowieniem pomników
przyrody na owych działkach.

Ireneusz Wiśniewski przypomniał, iż inwestycja jest bardzo ważna, więc należałoby
przemyśleć również kwestię zmiany lokalizacji.

Ewa Czubek poprosiła, aby pracownicy Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa
przedstawili walory przyrodnicze działek.

Piotr Lisowski powiedział, iż działka posiada cenne gatunki drzew posadzone
prawdopodobnie przez ówczesnych właścicieli fabryki celulozy. Na działkach
znajduje się także wiele tzw. samosiejek stanowiące idealne zaciszne miejsce dla
przebywających tam dzikich zwierząt.

Ewa Czubek dodała, że na terenie znajduje się siedem dębów szypułkowych o
obwodach prawie 3 metrowych mierzonych na wysokości 1,30 m, graby pospolite,
lipy drobnolistne, klony zwyczajne o obwodach około 3 m, klony polne, cyprysiki
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groszkowe, świerk ajański. Drzewa znajdujące się na tych działkach rosną wolno,
kilkaset lat, więc są bardzo cenne. Przypomniała, że klimat się radykalnie zmienia i dla
wielu mieszkańców drzewa są ważne. Uważa, że gmina powinna odkupić ten cenny
teren i rozważyć utworzenie parku kulturowego w celu ochrony tego krajobrazu.
Zapytała pana prezydenta, czy zaprojektowany już projekt może być wykorzystany
także na innym terenie.

Krzysztof Wołynkiewicz odpowiedział, iż projekt był przygotowany pod te grunty.
Natomiast, aby doszło do jakichkolwiek robót muszą być zaplanowane środki na ten
cel. Podkreślił, że na dzień dzisiejszy nie ma nadal środków przeznaczonych na
te zadanie mimo, że wnioski zostały złożone we wrześniu w 2022 roku.

Ewa Czubek rozumie, że może bloki w ogóle nie powstaną, jednakże lepiej działać za
wcześnie niż za późno. Dopytała, czy przedstawiciele SIM-u uzgadniali wcześniej
z udziałowcem tj. gminą Kędzierzyn-Koźle zagospodarowanie tej działki, ponieważ
znajdują się tam również obiekty melioracyjne oraz z czasów drugiej wojny
światowej, a także willa.

Zastępca prezydenta odpowiedział, iż przed podjęciem decyzji udziałowcy zapoznali
się z planem zagospodarowania terenu.

Marzanna Gądek-Radwanowska dopytała, jakie działania inwestor uczyniłby, gdyby
w trakcie robót pojawiły się groby oraz czy jest możliwość utworzenia na tym terenie
krajobrazu kultury, który chroni takie elementy.

Krzysztof Wołynkiewicz podkreślił, że prace zostałyby oczywiście wstrzymane przy
odkryciu grobu. Podzielił się opinią, iż prawdopodobnie jest możliwość utworzenia
takiego krajobrazu.

Jacek Król zapytał, jak wygląda procedura związana z ustanowieniem pomników
przyrody.

Piotr Lisowski, pracownik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa wyjaśnił, że
ustanowienie pomników to wyłączna kompetencja rady miasta. Natomiast opinię do
projektu powinien wydać Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska w Opolu. Każdy
obywatel może złożyć wniosek do rady o ustanowienie pomnika. Przed podjęciem
uchwały zostaje poddana konsultacjom społecznym.
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Jacek Król zaproponował złożenie wniosku w sprawie podjęcia działań w tym
kierunku oraz w sprawie rozważenia możliwości utworzenia na terenie Parku
Kulturowego w celu ochrony krajobrazu kulturowego.

Przewodniczący komisji o godz. 17:05 ogłosił przerwę, a o godz. 17:20 wznowił
posiedzenie informując, iż wszyscy członkowie komisji są obecni.

Jacek Król wniósł o rozpoczęcie prac związanych z ustanowieniem pomników
przyrody na działkach: 2692/6, 2692/7, 2692/8, 2692/3, 2692/2 i 2692/1 obręb
Kłodnica w Kędzierzynie-Koźlu, a po zasięgnięciu opinii Wojewódzkiego
Konserwatora Zabytków rozważenie możliwości utworzenia na w/w terenie Parku
Kulturowego w celu ochrony krajobrazu kulturowego.

Wyniki głosowania
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (8)
Agata Blachucik, Ewa Czubek, Marzanna Gądek-Radwanowska, Tomasz Kiel,
Andrzej Kopacki, Anna Kras, Jacek Król, Katarzyna Kukolka-Bogocz

Komisja jednogłośnie pozytywnie (8 głosami „za”) przyjęła ww. wniosek.

Ad 6.
Sprawy bieżące i wolne wnioski.

Komisja ustaliła termin kolejnego posiedzenia na 18 czerwca godz. 16:00.

Ad 7.
Zakończenie obrad.

Przewodniczący obrad podziękował za udział w posiedzeniu, po czym o godz. 17:30
zamknął obrady Komisji Edukacji, Kultury i Sportu.

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI (-)

Andrzej Kopacki

Protokołowała Joanna Motyl


